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Vragen van de leden Bontenbal (CDA) en Erkens (VVD) aan de Minister van
Klimaat en Groene Groei over de leveringszekerheid van elektriciteit
(ingezonden 24 september 2024).

Vraag 1
Klopt het dat de Monitor Leveringszekerheid 2024 tot en met 2030 nog geen
risico’s voor de leveringszekerheid van elektriciteit ziet, maar dat er volgens
ditzelfde rapport in 2033 wel sprake zal zijn van een duidelijke overschrijding
van de leveringszekerheidsnorm tot een niveau van Loss-of-Load Expectation
(LOLE) van ruim 14 uur (10 uur meer dan de betrouwbaarheidsnorm van 4
uur)?

Vraag 2
Is het tevens juist dat de daling van het beschikbare regelbare productiever-
mogen van 9,4 gigawatt (GW) tussen 2022 en 2033 een belangrijke oorzaak is
van deze ruime overschrijding van de betrouwbaarheidsnorm in 2033?

Vraag 3
Deelt u de mening dat de Monitor Leveringszekerheid 2024 dus wel degelijk
laat zien dat er zich in de toekomst, al in 2033, problemen zullen voordoen
met de leveringszekerheid van elektriciteit? Zo nee, waarom niet?

Vraag 4
Deelt u tevens de mening dat de oplossing van dit probleem in de toekomst
er eigenlijk vandaag al zou moeten liggen, omdat we weten dat het bouwen
(inclusief vergunningen) van elektriciteitscentrales die het wegvallende
regelbare productievermogen kunnen vervangen een langdurig proces is? Zo
nee, waarom niet?

Vraag 5
Op welke wijze wordt er bij het opstellen van plannen om het regelbare
productievermogen op peil te houden rekening gehouden met de fase waarin
er tegelijkertijd bestaand regelbaar vermogen wordt uitgefaseerd en er
nieuwe kerncentrales worden gebouwd? Wordt er bijvoorbeeld rekening
gehouden met een scenario waarin bestaand regelbaar vermogen langer daar
eerder voorzien wordt behouden, in afwachting van de afronding van de
bouw van nieuwe kerncentrales?
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Vraag 6
Realiseert u zich dat als er te lang wordt gewacht met het maken van plannen
om het regelbare productievermogen op peil te houden, problemen met de
leveringszekerheid mogelijk niet meer te voorkomen zijn en bovendien de
kosten van het nemen van maatregelen vele malen hoger zullen zijn?

Vraag 7
Deelt u daarom de constatering van TenneT dat, hoewel er nu nog voldoende
tijd is om ervoor te zorgen dat de leveringszekerheid ook na 2030 te
waarborgen, het wel van belang is dat er tijdig actie wordt ondernomen om
te verzekeren dat er tijdig voldoende flexibiliteit gerealiseerd wordt? Zo nee,
waarom niet?

Vraag 8
Hoe geeft u invulling aan het advies van TenneT om tijdig een uitvoerings-
plan te ontwikkelen en te implementeren op basis waarvan maatregelen
worden genomen om de leveringszekerheid van elektriciteit te waarborgen?

Vraag 9
Op welke termijn denkt u een dergelijk uitvoeringsplan te kunnen ontwikkelen
en implementeren en wat zijn uw uitgangspunten bij het opstellen van een
dergelijk plan?
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